

Système de notation *Institutional grading system*

Les étudiants sont évalués sur 20, 20 étant la meilleure note. Les étudiants internationaux peuvent valider une matière à partir de 8/20. L'obtention de notes peut se faire via contrôle continu et/ou via examens finaux, travaux individuels et/ou de groupe, présentations orales ou encore participation en classe.

La plupart du temps il s'agit d'une combinaison de tous ces modes d'évaluation.

Students' work is graded out of 20 points, for international students the lowest passing mark being 08/20. Grades may be awarded for midterm and/or final examinations, individual and/or group papers and reports, presentation and class participation.

Most grades are a mix of several of these types of assessment.

NB : Les crédits sont transférés pour les cours où l'étudiant a obtenu une note de 8 ou 9/20 seulement si la moyenne générale est supérieure ou égale à 10/20.

NB: Credit is transferred for classes where the student obtained a grade of 8 or 9 only if their GPA is of 10 or over.

POUR LES ETUDIANTS NON-EUROPÉENS *FOR NON-EUROPEAN STUDENTS*

FRENCH GRADE	LETTER GRADE	DESCRIPTION	ECTS
16 and above	A+	EXCEPTIONAL Less than 1% of students get this grade	Transfer of credits
14 and 15	A	EXCELLENT	
13	A-	Outstanding performance with only minor errors	
12	B+	GOOD	
11	B	Generally sound work with a number of notable errors	Transfer of credits if GPA is of 10 or over
10	B-		
9	C+	SATISFACTORY	
8	C	Fair but with significant shortcomings	No credits
Under 8	F	FAIL Some more work is required before the credit can be awarded	

POUR LES ETUDIANTS EUROPÉENS *FOR EUROPEAN STUDENTS*

FRENCH GRADE	LETTER GRADE	DESCRIPTION	ECTS
14 and above	A	EXCELLENT	Transfer of credits
12 and 13	B	GOOD	
10 and 11	C	AVERAGE	
9	D	SATISFACTORY	Transfer of credits if GPA is of 10 or over
8	E	JUST SUFFICIENT	
Under 8	F	FAIL	No credits